
    P r o t  o k ó ł   Nr V /2011 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 16 lutego  2011 r. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 16.10 

 

 

Radni obecni : 

 

 1.Konieczny Janusz 

            2.Dębski Janusz 

 3. NiemiecWojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Ołowiańczyk Zygmunt 

11. Stączek Jerzy 

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna  

14. Tutak Piotr 

15. Węgrzyn Maria  

 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy      - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca prawny      - Pani Agata Kustra Frączek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi. 

 

Porządek obrad: 

 

 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 4. Interpelacje radnych. 

 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

      uchwał Rady Gminy. 

 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

     i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2011 r.  

 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

     Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2011 r.  

 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

      Przemocy w Rodzinie na 2011 r. 

 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. 
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 10.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Haczów. 

 11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zarszyn na 2011 r. 

 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  

        Zarszyn na lata 2011- 2021. 

 13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XLIX/329/2010 Rady Gminy 

      Zarszyn z dnia 29 października 2010 r w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

       podatku od nieruchomości.  

 14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu pracy Komisji Rewizyjnej

       na 2011 r. 

 15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy 

       Zarszyn na 2011 r.  

 16. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2011 r. 

 17. Wolne wnioski i zapytania.  

 18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

 19. Zakończenie sesji. 

 

 

Ad. 1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny i na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych i zaproszonych gości i  jednocześnie  

złożył gratulacje  wszystkim sołtysom wybranym na czteroletnią kadencję,  życząc osiągnięcia 

wielu sukcesów  w sprawowaniu tej zaszczytnej  funkcji. 

 

Ad. 2. Nie wniesiono propozycji zmian do ustalonego porządku obrad.  

 

Ad. 3. Do protokołu  z poprzedniej  sesji nie wniesiono poprawek i uwag,  

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonym sprawozdaniem w dyskusji głos zabrali : 

 

- Radna Alfreda Gierad zapytała Wójta, co było przyczyną wydania przez  Wojewodę 

Podkarpackiego  rozstrzygnięcia nadzorczego dla uchwały Rady Gminy Zarszyn Nr 

XLIX/325/2010 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

położonych w miejscowości Odrzechowa.  Ponadto Radna zapytała, „czy  lepiej nie byłoby,  aby na 

razie nie poprawiać  „Planu” ,  a zacząć prace w kierunku dobrego  przygotowania nowego Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego dla Odrzechowej”. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał o aktualny stan prac związanych  z planowaną budową sieci 

kanalizacyjnej w Odrzechowej. 

 

- Wójt Gminy Andrzej Betlej odpowiedział Radnej Alfredzie Gierad, że „Miejscowy Plan 

Zagospodarowania Przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Odrzechowa.” został 

unieważniony przez Wojewodę  w trybie nadzorczym. Przyczyną unieważnienia było to, iż 

projektant „Planu” realizując wnioski mieszkańców zwiększył  obszary gruntów pod zabudowę. 

Obecnie prace nad „Planem” muszą rozpocząć się od nowa i najprawdopodobniej  w miesiącu 

wrześniu lub październiku br. Rada Gminy  przystąpi do jego ponownego uchwalania. Wójt dodał 
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także,  że zgodnie z nowymi przepisami prawnymi, niestety nie wszystkie życzenia  mieszkańców 

w tym „Planie”mogą zostać  uwzględnione. Na zapytanie Radnej Alfredy Gierad „ czy w takim 

przypadku dla Odrzechowej  nie zacząć   prac od dobrego  przygotowania  Studium Uwarunkowań  

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego ”, Wójt odpowiedział, że  dobrze byłoby, aby prace 

nad  „Studium” rozpoczęto dla  terenu   całej Gminy. Jednakże, że na względu brak środków 

finansowych w budżecie gminy  na razie do zrealizowania pozostaje sprawa zakończenia  przez 

obecnego projektanta opracowania  dokumentacji  związanej   „Planem” i doprowadzenie „Planu”  

do ostatecznego uchwalenia. 

 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu Wójt odpowiedział, że złożony wniosek na budowę sieci 

kanalizacyjnej w Odrzechowej został zatwierdzony przez Komitet  Sterujący Program Współpracy 

Transgranicznej Polska -Słowacja w ramach Projektu pn. „ Partnerstwo na rzecz budowy systemów 

kanalizacyjnych w gminach Zarszyn i Pakostov”. Projekt ten został zatwierdzony do 

dofinansowania na razie w kwocie około  47 %  z warunkiem, że  pozostałe środki do wysokości 

80 % dofinansowania - zostaną ewentualnie przekazane w ramach wystąpienia   wolnych środków 

w tym projekcie. Następnie poinformował,że do końca lutego br. musi zostać  podjęta decyzja 

dotycząca przystąpienia na takich warunkach do realizacji w/w zadania. Jednocześnie Wójt 

odpowiedział, iż najprawdopodobniej taka decyzja  zostanie podjęta.. Następnie  poinformował, że  

Starostwo Powiatowe w Sanoku  nie wydało jeszcze pozwolenia na realizację tego zadania i jest  to 

niepokojący fakt, natomiast  partner Słowacki  jest już w pełni przygotowany do realizacji zadania 

w ramach  tego projektu. Następnie Wójt zaznaczył , iż z chwilą uzyskania pozwolenia , ogłoszony 

zostanie przetarg w wyniku którego  wyłoniony  zostanie wykonawca i najprawdopodobniej późną  

jesienią br. prace  te mogą zostać  rozpoczęte. Wartość całego zadania wynikająca z wniosku 

zamyka się kwotą 3 mln EURO tj.po 1,5 mln EURO dla każdej ze stron. 

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2011 r.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec poinformował, że na 

posiedzeniu Komisji w dniu 11 lutego 2011 r. dokonano szczegółowej analizy w/w projektu 

uchwały i nie wniesiono do niego żadnych  propozycji zmian. 

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na terenie Gminy Zarszyn w 2011 r. Uchwała podjęta została większością głosów. 

Za jej podjęciem  głosowało 14 radnych , 0 przeciw , 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7.  Kolejny projekt uchwały dotyczył uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Zarszyn w 2011 r. 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec przekazał informację, że na 

posiedzeniu Komisji w dniu 11 lutego 2011 r. dokonano szczegółowej analizy w/w projektu 

uchwały. W trakcie jego omawiania Radny Janusz Dębski wnioskował o ujęcie w Gminnym 

Programie zadań z zakresie Przeciwdziałania Narkomanii – Szkoły Podstawowej w Długiem – na 

prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w zakresie 

rozwiązywania problemów narkomanii. Wniosek ten poddany pod głosowanie,  nie został przyjęty 

przez członków Komisji. 
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- Radny Janusz Dębski wyjaśnił , iż wśród zadań na realizację  prowadzenia profilaktycznej 

działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów 

narkomanii, nie ma ujętej  Szkoły Podstawowej w Długiem( powód:  nie złożony wniosek do 

Programu). Radny oznajmił,  iż mimo tego wnioskował o umieszczenie tej  Szkoły w  podziale 

środków , jednak wniosek ten  nie zyskał pozytywnej  akceptacji  wśród członków Komisji.  

W dalszej wypowiedzi Radny zaznaczył,  iż będzie głosował  przeciw tej uchwale, by w ten sposób  

zamanifestować wolę, by  wszystkie szkoły mogły w przyszłości korzystać ze środków tego 

„Programu”. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Zarszyn w 2011 r. Uchwała ta podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 

11 radnych , - 3 radnych przeciw, - 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie na 2011 r.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z  uzasadnieniem,  z którego wynika,  iż zgodnie z  art. 6 

ust. 1 i 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, 

że zadania z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie są realizowane przez organy 

administracji rządowej i samorządu terytorialnego. W myśl zapisów w/w ustawy do zadań własnych 

gminy należy: tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, prowadzenie 

poradnictwa  i interwencji w  zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie, opracowywanie  

i realizacja programów ochrony ofiar przemocy w rodzinie i prowadzenie gminnych ośrodków 

wsparcia. Celem głównym Programu jest zmniejszenie skali zjawiska przemocy oraz stworzenie 

jednolitego, profesjonalnego systemu interwencji i wsparcia dla osób zagrożonych bądź uwikłanych 

w przemoc. Realizacja celu głównego będzie możliwa poprzez cele szczegółowe, m.in.: 

- koordynację działań pomocowych lokalnych podmiotów, 

- podnoszenie świadomości społeczeństwa gminy w zakresie skali i możliwości przeciwdziałania 

   przemocy w rodzinie, 

- zwiększenie dostępności rodzinom, w których stosowana jest przemoc, a w szczególności 

   zwiększenia skuteczności ochrony ofiar przemocy w rodzinie, 

- monitorowanie i diagnozowanie zjawiska przemocy w rodzinie. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że przedmiotowy 

projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 11 lutego 2011 r. i został szeroko 

omówiony przez Kierownika GOPS Panią Beatę Stankiewicz, która powiedziała między  innymi, 

że w okresie świąt  Bożego Narodzenia 2010- na terenie Gminy Zarszyn sporządzono  

12 Niebieskich Kart, skala zjawiska przemocy jest różna i zwiększa się. Po przeprowadzonej 

dyskusji projekt tej uchwały został pozytywnie zaopiniowany,  nie wniesiono do niego żadnych 

propozycji zmian. 

- Radna Alfreda Gierad podzieliła się  refleksją na temat uchwalania w/w „Programów” mówiąc, 

iż niepokoi  fakt, że w naszym kraju  uchwalane są  różnego rodzaju podobne  „Programy” dające 

duże uprawnienia „władzy publicznej ” do nadmiernej i nieuprawnionej ingerencji w życie rodzin,  

z czym związane są różnego rodzaju ludzkie dramaty. Radna zaznaczyła, iż będzie głosować za  

przyjęciem w/w uchwały,  gdyż istnieje  taki wymóg  prawny, jednak - jak dodała - trzeba zachować 

„zdrowy rozsądek” przy realizacji zadań z niego wynikających.  
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Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia i realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

na 2011 r. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało - 14 radnych ,  

0 – przeciw , 1 - radny wstrzymał się od głosu.  

 

Ad. 9-10. Kolejne dwa punkty porządku obrad - tematycznie powiązane - dotyczyły: 

 

- udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka, 

- udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Haczów. 

 

Radni otrzymali projekty uchwał wraz z  uzasadnieniem z których  wynika, że  związku  

z uczęszczaniem w okresie od 1 stycznia 2011 r.  do 31 sierpnia 2011r. dzieci zamieszkałych na 

terenie Gminy Zarszyn do przedszkoli w Sanoku i Trześniowie istnieje konieczność podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 48 400 zł dla Gminy Miasta Sanoka  

i 1600 zł dla Gminy Haczów.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, iż na posiedzeniu Komisji w dniu 10 lutego 2011 r. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali w/w projekty uchwał. 

 

- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

podał kolejno pod głosowanie : 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miasta Sanoka. Uchwała 

podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało  - 14 radnych , 0 – przeciw, 

1 – radny  wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu; 

 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Haczów. Uchwała podjęta 

została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało  - 14 radnych , 0 – przeciw, 1 – radny 

wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11.  W jedenastym  punkcie porządku obrad przystąpiono do uchwalenia budżetu Gminy 

Zarszyn na 2011 r.  

 

- Na wstępie  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powołał się na podjętą w dniu  

29 września 2010 r. Uchwałę Rady Gminy Zarszyn w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej  i na tej podstawie dokonał analizy kolejnych etapów opracowywania projektu budżetu 

Gminy Zarszyn na 2011 r. stwierdzając jednocześnie, iż wszystkie elementy odnośnie powyższej 

procedury zostały spełnione.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej omawiając  projekt budżetu na 2011 r., który był złożony na dzień 

15 listopada 2010 r.,powiedział między innymi, że ten budżet jak i poprzednie są  tzw.  „żywymi 

dokumentami”. Są  to bowiem  zapisane propozycje,   które w ciągu roku i w trakcie realizacji 

budżetu będą zmieniane. Następnie Wójt powiedział, że  budżet  roku 2011 nie będzie łatwy do 

realizacji,  gdyż będzie coraz bardziej -szczegółowo analizowany i kontrolowany -zgodnie z nową 

ustawą o finansach publicznych.  Realizacja  budżetu  z roku na rok będzie  coraz trudniejsza w 

związku z występującą  trudną  sytuacją ekonomiczną gminy. W przyszłorocznych budżetach 

gminy   muszą być  spełnione przede wszystkim  wskaźniki spłat  zaciągniętych kredytów. 

Następnie Wójt zaznaczył , że zgodnie z opracowaną  Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy 

Zarszyn na lata 2011- 2021, w  2014 roku mogą być duże problemy z „zamknięciem  budżetu”, 
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o ile  nie zostaną dokonane radykalne  zmiany relacji  pomiędzy dochodami, a wydatkami gminy. 

Projekt budżetu Gminy Zarszyn na 2011 rok przewiduje deficyt w kwocie 2 455 102, 64 zł,  który 

będzie pokryty z pożyczek i kredytów przy łącznych  dochodach w kwocie 31 365 265 98  zł oraz 

planowanych wydatkach  w kwocie 33 820 368 , 62  zł. 

Ustalono limit zobowiązań z tytułu zaciąganych w  2011 r. kredytów w wysokości 5 583 365, 32 zł,   

z czego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 2 455 102,64 zł , w tym na wyprzedzające 

finansowanie w kwocie 836 72,57 zł , na planowane rozchody – spłatę wcześniej zaciągniętych 

kredytów i pożyczek – 3 128 253,68 zł oraz na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego 

deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego do wysokości 7 000 000,00 zł. 

W budżecie  na 2011 rok i lata przyszłe zapisane zostały tylko te inwestycje. na które  

zabezpieczone są  środki finansowe i uzyskały dofinansowanie z programów unijnych.  

Będą to między innymi : 

- ukończenie rozpoczętej budowy sieci kanalizacyjne w Pielni i Bażanówce oraz sieci 

   wodociągowej  w Długiem na kwotę 6,9 mln zł. 

- przebudowa drogi gminnej w Zarszynie na kwotę 521 tys zł, 

- PSeAP-Podkarpacki  System e-Administracji Publicznej na kwotę  616 tys zl, 

- budowa oświetlenia hybrydowego na kwotę  8,074 mln zł, 

- rozbudowa stadionu wraz z modernizacją nawierzchni boiska piłkarskiego w miejscowości 

   Długie na kwotę 682 tys.zł,   

- rozpoczęcie budowy sieci kanalizacyjnej w Odrzechowej - zabezpieczona na 2011 r kwota  

   z rezerwy w wysokości 800 tys zł. 

Przedstawiając powyższe zadania Wójt omówił kolejno przebieg ich realizacji i związane z nimi 

podejmowane działania.  

Następnie Wójt omówił kwestie związane z dwuletnim funkcjonowaniem funduszu sołeckiego, 

podkreślając jednocześnie,  iż Gmina będzie  ubiegać się o odzyskanie 30% zwrotu środków z 

kwoty 212 237 zł zgromadzonej na funduszu sołeckim. Następnie Wójt  poprosił sołtysów, aby   

zadania finansowane z tego funduszu wykonywać z należytą starannością, to znaczy realizować 

tylko te zadania , które zostały ujęte w harmonogramie przedsięwzięć.  

Na zakończenie wypowiedzi Wójt  podkreślił,  iż wskaźniki wynikające z zadłużenia Gminy  

są wysokie,  trzeba na bieżąco spłacać kredyty  i pożyczki  oraz  wnikliwie analizować wszelkie 

wydatki, aby  nie przekroczyć  progu  zadłużenia. Zobowiązania z tytułu kredytów 

długoterminowych wg przewidywanego stanu na 1 stycznia 2011 r  wynoszą 12 268 302, 36 zł, 

natomiast  przewidywany stan zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek na dzień 31 grudnia 2011 r 

będzie wynosił 14 000 802,36 zł. 

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek przedstawiła dokonane przez Wójta nieznaczne zmiany 

w projekcie uchwały budżetowej na 2011 r. z dnia 15 listopada 2010 r. do nowego projektu 

przedłożonego Radnym (Wykaz zmian  w załączeniu do protokołu). 

 

 Wójt zapoznał zebranych z pozytywnymi opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej 

wyrażonymi  w uchwałach Regionalnej Izby Obrachunkowej  Nr IX/23/2010 z dnia 20 grudnia  

2010 r. w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy Zarszyn na 2011 r., Uchwały Nr IX/22/2010  

z dnia 20 grudnia  2010 r. w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Zarszyn na 

2011 rok. Uchwały te stanowią załączniki do protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował , że projekt uchwały 

budżetowej na 2011 rok był przedmiotem prac wszystkich stałych Komisji Rady Gminy. 

W trakcie tych posiedzeń dokonano przedmiotowej analizy i wypracowane zostały odpowiednie 

stanowiska. Następnie poprosił kolejno Przewodniczących Komisji o przedstawienie tych  

wypracowanych stanowisk do projektu uchwały budżetowej na 2011 r.  
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- Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec, 

który oznajmił, że  członkowie Komisji po zapoznaniu  się z projektem uchwały budżetowej na 

2011 r. w jego skorygowanej wersji  dostosowanej  do obowiązujących przepisów,  pozytywnie  go 

zaopiniowali. Niemniej jednak w trakcie prowadzonej dyskusji wnioskowano o przedstawienie  

i podjęcie konkretnych i radykalnych rozwiązań dotyczących działu 801 „Oświata i Wychowanie”, 

z uwagi na wysokie nakłady finansowe ponoszone z budżetu gminy na realizację  zadań 

związanych z oświatą szkolną. 

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 14 lutego br. dokonali analizy 

projektu uchwały budżetowej na 2011 r. i pozytywnie go zaopiniowali nie wnosząc żadnych 

poprawek  i wniosków. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oświadczył, iż na  posiedzeniu w  którym uczestniczyli również członkowie Komisji  Rewizyjnej 

dokonano dogłębnej analizy projektu uchwały budżetowej na 2011 r.  Pani Skarbnik udzieliła w tym 

zakresie wszelkich   wyjaśnień. Po przeprowadzonej dyskusji  - 7 głosami za , 1 przeciw  

i 1 wstrzymującym się członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali omawiany projekt uchwały. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały budżetowej głos zabrali : 

 

- Radna Krystyna Trygar : 

- wnioskowała, aby wspólnie z dyrektorami szkół, przedstawicielami związków nauczycielskich 

jeszcze raz podjąć próbę rozwiązaniem  coraz trudniejszej sytuacji ekonomicznej  występującej 

w oświacie. Radna  zaproponowała  dokonanie  ograniczeń   wydatków w tym dziale  np. poprzez  

zmniejszenie liczby etatów , ograniczenie zbędnych wydatków   itp. 

- zapytała,  jakie szanse na  realizację zadań z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich- działanie   

„Odnowa i Rozwój Wsi” ,dlaczego w budżecie gminy na 2011 r. nie ma zabezpieczonych środków 

na te planowane do realizacji  zadania; 

- wnioskowała o wykonanie  elewacji  na budynku Urzędu Gminy w Zarszynie stwierdzając,   

iż otaczające Urząd budynki jak np. Szkoła Podstawowa i Gimnazjum, Podkarpacki Bank 

Spółdzielczy czy sklepy - są odnowione i ładne wyglądają , natomiast  elewacja budynku Urzędu 

jest już zniszczona i wymaga pilnego odnowienia. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, iż  w związku z występującą 

coraz trudniejszą sytuacją ekonomiczną  gminy, będziemy „zmuszeni szukać oszczędności” 

to należy również szerzej spojrzeć i  na pozostałe działy w  budżecie gminy. 

 

- Radna Anna Szajna  oznajmiła, iż wstrzyma się od głosowania nad projektem uchwały budżetowej 

na 2011 r. z uwagi na to,  że w budżecie gminy nie  znalazły się środki  na remont dachu na 

budynku domu ludowego i ośrodka zdrowia w Nowosielcach, o co wnioskowała.  

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk  wypowiedział się na temat nie związany bezpośrednio z uchwałą 

budżetową podnosząc problem niewłaściwego- Jego zdaniem – relacjonowania wiadomości 

 z posiedzeń Komisji Rady Gminy przez niektórych radnych oraz niewłaściwego stosunku do 

Radnych ze strony niektórych pracowników Urzędu Gminy. Radny Ołowiańczyk nie 

uszczegółowił, jakich osób podnoszona przez Niego kwestia dotyczy.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  odnosząc się do wypowiedzi Radnego 

Ołowiańczyka stwierdził,  iż stara się dobrze organizować i czuwać nad całokształtem pracy Rady 

Gminy i  jej Komisji. Wszyscy Radni mają szeroki dostęp do  materiałów  niezbędnych na 
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posiedzenia komisji i sesji,  jak również i do udzielania wyjaśnień  na tych posiedzeniach 

zapraszane są kompetentne osoby  Następnie zaznaczył, iż na pewno dobra atmosfera i wzajemne 

stosunki interpersonalne w pracy Rady przyczyniają się do jej  właściwej  działalności.  

Ta enigmatyczna – zdaniem  Przewodniczącego wypowiedź  Radnego Ołowiańczyka wskazała na 

pojawiające się nieporozumienia czy to samej w  Radzie, czy w inny sposób informacje z posiedzeń 

Komisji i sesji Rady przekazywane są poprzez dwa główne nośniki,  jakimi są przekazy ustne  czy 

umieszczane w internecie protokoły z posiedzeń. Ponadto Przewodniczący Rady zaznaczył,  

iż wszystkie posiedzenia są otwarte i dostęp do tych  informacji jest jawny.  Na zakończenie 

podziękował Radnemu Ołowiańczykowi za zasygnalizowanie pojawiających się niedomówień,   

a następnie  życzył wszystkim Radnym, aby  nigdy do nich nie  dochodziło i  atmosfera w Radzie 

była nadal dobra  jak  dotychczas. 

 

- Radny Krzysztof Bałut odnosząc się do wypowiedzi Radnego Ołowiańczyka stwierdził, że jako 

nowy Radny też chciałby pracować w dobrej i sprzyjającej atmosferze pracy w Radzie Gminy. 

Następnie  zapytał,  czy w budżetach gminy na następne lata są do przewidzenia oszczędności  

z tytułu przekazywanej dotacji z budżetu gminy w związku  z uczęszczania dzieci z terenu gminy 

Zarszyn do innych przedszkoli poza teren Gminy Zarszyn. 

 

- Radny Janusz Dębski powiedział, iż w związku z trudną sytuacją finansową gminy jego zdaniem 

nie ma jeszcze pilnej potrzeby przystąpienia do wykonania remontu elewacji budynku Urzędu 

Gminy. Następnie odnosząc się  do projektu uchwały budżetowej na 2011 r. powiedział, że budżet  

ten jest budżetem deficytowym,  a także i inwestycyjnym, gdzie znaczne środki nadal wydawane są 

na zadania inwestycyjne. Zwrócił także uwagę na  występującą trudną sytuację w oświacie, 

zaznaczając, że kwota  deficytu  w wysokości 2, 5 mln zł mieści się w dziale ”Oświata  

i Wychowanie”. Radny stwierdził, iż mimo tego, że istnieje ogólna  opinia,  że  „realizacja  zadań  

w oświacie  to  przejadanie pieniędzy”, to jednak jak twierdzi Radny  „jest to jednak  inwestowanie  

w przyszłe pokolenie”.W nawiązaniu do tej sytuacji Radny wnioskował, aby do przeprowadzenia 

zmian w systemie działalności szkół na terenie gminy  podejść z całą rozwagą i  wspólnie 

wypracować właściwe i rozsądne  rozwiązanie. Na zakończenie Radny Dębski powiedział, iż 

wprawdzie wydatki  przewyższają dochody, to jednak innych możliwości opracowania projektu 

uchwały budżetowej nie było. Dodał, iż będzie głosował za jego przyjęciem.  

 

- Radny Stanisław Burczyk stwierdził, iż budżet został opracowany starannie i zgodnie z ustawą 

o finansach publicznych , gdzie zachowana została również ciągłość realizacji zadań 

inwestycyjnych. Niemniej jednak - jak zauważył Radny - nie wszystkie miejscowości zostały 

równo potraktowane  i  nie wykazano do realizacji w 2011 r. w Nowosielcach żadnych zadań   

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  „Odnowa i Rozwój Wsi”. Ponadto Radny 

zapytał,  czy w przypadku wprowadzenia w Urzędzie Gminy Systemu PSeAP - Podkarpackiego 

Systemu  e-Administracji Publicznej nastąpi  zmniejszenie  zatrudnienia w Urzędzie  Gminy. 

 

- Radny Wojciech Niemiec zabierając głos jako  Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej 

stwierdził, iż „ na sercu leży mu dobrze funkcjonująca oświata w Gminie Zarszyn”, nie chce ażeby 

były podejmowane decyzje w kierunku  likwidacji  szkół na terenie gminy  i poprosił Wójta, aby 

zmobilizować dyrektorów szkół do systematycznego ograniczania  wydatków ponoszonych  na 

funkcjonowanie placówek oświatowych.. 

- Radny zapytał, dlaczego w budżecie gminy nie ma przewidzianych środków na zabezpieczenie 

dofinansowania przyłączy przy realizowanej inwestycji „Budowa sieci kanalizacyjnej 

w Bażanówce, Pielni i wodociągu w Długiem”. Radny stwierdził, że w przypadku braku 

dofinansowania do tego zadania mogą zaistnieć problemy z podłączaniem do  sieci poszczególnych 

gospodarstw domowych w tych miejscowościach. 
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-  Radny stwierdził także, iż w związku z tym, że z projektu uchwały budżetowej na 2011 r. 

wykreślone zostało zadanie „Budowa boiska do piłki siatkowej przy Szkole Podstawowej  

w Bażanówce” wnioskuje do  Wójta, aby w miarę wolnych środków w 2011 r. to zadanie wykonać. 

Na zakończenie wypowiedzi Radny podkreślił, że będzie głosował za uchwaleniem budżetu. 

 

- Radny Adam Malik stwierdził, że projekt uchwały budżetowej przewiduje deficyt budżetu, ale 

Radny ma nadzieję, iż po przeprowadzonych przetargach na zadania inwestycyjne wartość zadań 

ulegnie zmniejszeniu, przez co deficyt powinien się zmniejszyć. Następnie Radny podkreślił, iż 

dobrze jest, że realizujemy duże kosztowne inwestycje, ale poprosił, by  także  nie zapominać  

o tych  małych zadaniach, drobnych remontach z którymi  mieszkańcy mają na co dzień do 

czynienia i poprosił o wyremontowanie w Posadzie Jaćmierskiej drogi gminnej oraz wykonanie 

przepustów i rowów. Na zakończenie podkreślił, że będzie głosował za podjęciem uchwały 

budżetowej na 2011 r.  

 

- Radna Alfreda Gierad stwierdziła,  iż cieszy się z faktu, że w projekcie budżetu gminy na 2011 r. 

znajdują się środki przewidziane  na realizację zadania pn. „Nadawanie nazw ulic w miejscowości 

Odrzechowa”. Ponadto - jak zaznaczyła Radna nadal niepokoi ją  fakt, że w kolejnym budżecie 

gminy  nie ma środków przewidzianych na ukończenie rozbudowy budynku  Szkoły Podstawowej  

w Odrzechowej. 

 

- Radny Piotr Tutak wnioskował , aby zastanowić się nad tym,  czy nie byłoby lepiej, aby na 

budowanej, bądź remontowanej sieci wodociągowej  tzw. złączki skręcać śrubami chromowymi   

dzięki czemu  będzie można uniknąć częstego występowania  awarii  na tych sieciach. Następnie 

Radny zaznaczył, iż – cyt.” nie trzeba liczyć jedynie  na to,  że dane  zadanie będzie wykonanie 

tańszym kosztem,  ale należy brać również pod uwagę  i późniejszą eksploatację tych  sieci”. Radny 

Tutak wnioskował także o to, by po każdej wykonanej na terenie gminy  inwestycji sporządzony    

był protokół powykonawczy, do którego wgląd miałaby Komisja Finansów Budownictwa  

i Gospodarki Komunalnej. Ponieważ jak następnie stwierdził  Radny - cyt.”w jego odczuciu jak  

i  mieszkańców  gminy pracownicy z Urzędu Gminy  odpowiedzialni za te inwestycje nie do końca 

je właściwie doglądają,  a potem powstają  różne odczucia”,  czytelność tych wykonanych   

inwestycji wymaga  takiego  toku  postępowania.  

 

Na w/w zapytania i wnioski odpowiedzi udzielił Wójt Gminy  Andrzej Betlej, 

 

- Radnej Krystynie Trygar Wójt odpowiedział,że w budżecie gminy do tej pory wszystko  udawało 

się  dobrze realizować, ale obecnie niezależnie od  Rady Gminy czy Urzędu Gminy trzeba będzie 

podejmować mało popularne działania. Na pewno w oświacie  z powodu coraz mniejszej  ilości 

uczniów muszą zostać  przeprowadzone pewne reformy  związane z ilością placówek szkolnych 

działających  na terenie gminy. Zaznaczył także, iż  w sytuacji, gdy w budżecie gminy zabrakło 

środków  na wynagrodzenia nauczycieli, można było wziąć kredyt, jednak  obecnie - zgodnie ze 

nowelizowaną  ustawą o finansach publicznych - od 2011 r. już tak postępować nie wolno .  

W związku z tą zaistniałą sytuacją  pilnym jest  podjęcie  na Komisji Polityki Społecznej rozmów 

z dyrektorami szkół,  nauczycielami i wypracowanie  wspólnego  stanowiska.  

- Na zapytanie dlaczego w budżecie gminy na 2011 r nie ma wykazanych planowanych na 2011 r. 

do realizacji  zadań  z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich „Odnowa i Rozwój Wsi” Wójt 

odpowiedział, że być może w ciągu roku uda się  zadanie wprowadzić do  budżetu, co jest 

uwarunkowane wcześniejszym podpisaniem umowy między Zarządem Województwa 

Podkarpackiego, a Wójtem Gminy. 

- Odnośnie wykonania elewacji na budynku Urzędu Gminy Wójt odpowiedział, że w pierwszej 

kolejności należało będzie  wyliczyć  koszt tego zadania i następnie w miarę wolnych środków 

budżecie przystąpić do wykonania. 
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- Radnej Annie Szajna Wójt wyjaśnił , iż  nie wszystkie propozycje składane do budżetu  od zaraz 

uda  się  zrealizować i wykonać w jednym czasie. Ponadto powiedział, że istnieje alternatywa: czy  

realizować duże zadania  inwestycje wspierane dotacjami czy wymagające mniejszych nakładów, 

ale  z własnych środków  budżetowych. Do tej pory - jak zaznaczył Wójt- zgodnie z przyjętą  

zasadą udało się w pełni wykorzystać  przyznawane dotacje na realizację dużych inwestycji i takie 

w miarę możliwości będzie chciał nadal wykonywać. 

 

- Radnemu Zygmuntowi  Ołowiańczykowi Wójt odpowiedział, że nie wie skąd biorą się wskazane 

przez Radnego  niedomówienia, każdy Radny ma prawo  wypowiadać się i głosować zgodnie ze 

swoją wolą. Radny powinien”szerzej patrzeć”, w własnych działaniach uwzględniać  nie tylko 

swoją miejscowość, ale  całą gminę jako Radny Gminy. Wójt zaznaczył, że  bez wspólnego 

zrozumienia nie wiele da się zrobić i wierzy,  że ta atmosfera w Radzie będzie nadal tak  dobra jaka 

była dotychczas.  

 

- Odnosząc się do pytania zadanego przez Radnego Krzysztofa Bałuta - Wójt odpowiedział, 

że Gmina nie ma bezpośredniego wpływu na to, ilu rodziców będzie dowozić dzieci do przedszkoli 

poza terenem  Gminy Zarszyn. Zgodnie z ustawą o  finansach publicznych zmuszeni jesteśmy 

udzielać pomocy finansowej z tytułu uczęszczania naszych dzieci do tych przedszkoli. 

W związku z powyższym trudno jest już obecnie przewidzieć wysokość wydatków ponoszonych  

na przyszłość. 

 

- Radnemu Stanisławowi Burczykowi Wójt odpowiedział,, że w okresie ostatnich czterech lat Rada 

Gminy uchwaliła dla każdej miejscowości gminy „Plany Odnowy Miejscowości na lata do 2016 

roku”.  Niektóre z tych „Planów” przy  większym oddolnym  zaangażowaniu  społecznym  

i wskazanych  do realizacji zadaniach  inwestycyjnych przyjętych wcześniej na zebraniach 

wiejskich przedłożone zostały do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  „Odnowa i Rozwój 

Wsi”, które być może w 2011 r. uda się zrealizować. Wójt dodał także, że przy następnym naborze 

wniosków do w/w Programu  również i pozostałe miejscowości  będą mogły tego typu wnioski 

składać. 

- Przedstawiając System e-Administracji Publicznej Wójt powiedział,że zadanie to jest realizowane 

przez Urząd Marszałkowski  we wszystkich gminach województwa podkarpackiego w ramach   

Regionalnego Programu Operacyjnego przy 80% dotacji dla gmin. Nie zawsze wprowadzony 

system  informatyzacji urzędu gminy wiąże się  z zmniejszeniem zatrudnienia, bowiem  dane do 

komputera muszą  wprowadzać ludzie. 

 

- Radnemu  Wojciechowi Niemcowi na zapytanie, dlaczego  w budżecie nie ma ujętych środków na 

wykonanie przyłączy na budowanej kanalizacyjnej w Odrzechowej i Pielni -Wójt odpowiedział, że 

w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska trwają prace nad opracowaniem zasad dotacji lub 

udzielania preferencyjnych pożyczek na  budowę przykanalików na sieciach kanalizacyjnych  

i wodociągowych. Jeżeli ten program zostanie wdrożony do realizacji  to wystąpi możliwość 

pozyskania tych pozabudżetowych środków na ten cel. 

 

- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział, że  w miarę możliwości na terenie gminy 

wykonywane są drobne remonty i naprawy, z którymi mieszkańcy mają na co dzień do czynienia. 

 

- Radnej Alfredzie Gierad Wójt odpowiedział, że  najprawdopodobniej w tym roku rozpoczęte 

zostaną prace związane z  nadawaniem nazw ulicom w Odrzechowej. Ponadto poinformował, 

iż  w budżecie gminy nie ma  nadal ujętego zadania pn. Ukończenia rozbudowy SP w Odrzechowej 

dlatego, że w dalszym ciągu  nie ma możliwości pozyskania pozabudżetowych środków na 

realizację zadań inwestycyjnych w oświacie, zaś w ramach  własnych środków budżetowych trudno 

jest tę inwestycje ukończyć.  
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- Udzielając odpowiedzi Radnemu Piotrowi Tutakowi Wójt  poinformował, że nie zawsze wybrana 

cenowo najkorzystniejsza oferta przetargowa, właściwie  wpływa na jakość powierzonego do 

wykonania  zadania, ale zgodnie z obowiązującymi  przepisami taka jest obecnie obowiązująca 

procedura. Nadzór nad wykonaniem inwestycji w imieniu inwestora sprawuje inspektor nadzoru i 

to on właśnie  odpowiada za jakość wykonanej pracy, a ponadto niejednokrotnie niektóre prace 

odbierane są komisyjnie.  

 Na zakończenie wypowiedzi Wójt Gminy poinformował, że ze względu na zły stan techniczny 

dwudziestoletniej sieci wodociągowej z Sieniawy w kierunku Beska i Zarszyna w tym roku 

wspólnie z Gminą Besko, Gmina Zarszyn  musi   przeprowadzić jej remont. Ponieważ w pierwszym 

etapie  budowy wodociągu była to wspólna inwestycja z Gminą Brzozów, Haczów i Besko, muszą 

obecnie zostać podjęte wspólne ustalenia co do warunków dalszej eksploatacji tej sieci. Wstępne 

rozmowy w tej kwestii zostały już podjęte. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zamknął dyskusję nad projektem uchwały 

budżetowej na 2011 r. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zarszyn na 2011 rok. Za przyjęciem tej uchwały głosowało 

13 radnych, 0 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu.  Zatem Rada  Gminy większością głosów 

uchwaliła budżet Gminy Zarszyn na 2011 r. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złożył gratulacje i podziękowania Wójtowi, 

Skarbnikowi  Gminy  oraz pracownikom Referatu Finansów i Dochodów Gminy za przygotowanie 

projektu uchwały budżetowej   na 2011 r., a Radnym za wszelkie prace i opinie do projektu 

budżetu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. 12.  Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  otworzył 

dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn na lata 2011 – 2021. 

 

- Na wstępie – działając z upoważnienia Wójta Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek omówiła  

projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011- 2021 wraz z dwoma  

załącznikami wskazując na wniesione w nich autopoprawki Wójta. Następnie dokonała analizy 

prognozy kwoty długu i spłat zobowiązań na poszczególne lata , a także określiła wykaz 

przedsięwzięć do WPF  na lata 2011-2014.Omawiając powyższy projekt uchwały  Skarbnik 

zwróciła uwagę na fakt, iż dla powstania warunków ku temu, aby w 2014 r budżet gminy mógł się  

„zbilansować ”, muszą być podjęte działania w kierunku zmniejszenia już od 2012 roku wydatków 

na kwotę ok  2 mln zł lub zwiększenie dochodów. W dalszej wypowiedzi zaznaczyła, iż budżet 

Gminy Zarszyn jest budżetem typowo inwestycyjnym, gdzie 38 % środków przeznaczonych zostaje 

na inwestycje – natomiast  prawidłowo realizowany  budżet to wydatki  mniejsze od dochodów  

i apelowała do Radnych, aby przez okres co najmniej 2 lat zaprzestać wprowadzanie do budżetu 

nowych   zadań   inwestycyjnych,  by w ten sposób  można było w terminie spłacić zadłużenie 

finansowe. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odczytał Uchwałę Nr IX/23/2010 z dnia 20 grudnia 2010 r. 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie pozytywnej opinii do projektu uchwały  

o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011- 2021.              
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował, że na posiedzeniu  Komisji  w dniu 10 lutego br. Skarbnik Gminy dokładnie 

poinformowała o projekcie w/w uchwały.  Po przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji 

pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. Jednocześnie Przewodniczący Komisji 

zapytał,  co się stanie jeżeli w ciągu roku wskaźniki zadłużenia niepokojąco wzrosną, czy jest  

jakieś alternatywne wyjście.  

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek odpowiedziała, że obowiązująca  jest taka zasada , iż  

w ciągu roku wskaźniki realizacji budżetu mogą być odnoszone  do planu,  zaś na  koniec roku do  

jego wykonania  i trzeba cały czas czuwać nad tym,  aby realizacja budżetu przebiegała w ten 

właśnie  sposób. Następnie Pani Skarbnik stwierdziła, iż  obawia się o właściwą  realizację budżetu 

przez okres dalszych trzech lat, jeżeli nie zostaną wprowadzone  radykalne zmiany w kierunku 

ograniczenia wydatkowania środków budżetowych.  

 

- Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Zarszyn na lata 2011 – 2021. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 13. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmiany uchwały własnej Nr XLIX/329/2010 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 29 października 2010 r w sprawie określenia wysokości rocznych stawek 

podatku od nieruchomości.  

 

- Radni otrzymali projekt uchwały  wraz z  uzasadnieniem z którego wynika, że w  związku ze 

zmianą przepisów w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych, zachodzi konieczność,  by od  

1 stycznia 2011 r. dokonać zmiany zapisu w Uchwale  Rady Gminy Zarszyn  z dnia 29 października 

2010r. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości. 

Dotychczasowy zapis w § 1 pkt. 2 ppkt.d w brzmieniu „zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych” został zastąpiony zwrotem; 

„związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 

zdrowotnych, zajętych  przez podmioty udzielające tych świadczeń”. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

podkreślił, iż  przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

10 lutego 2010 r. i został pozytywnie zaopiniowany. 

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XLIX/329/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 

29 października 2010 r w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 14. W czternastym punkcie porządku obrad przystąpiono do analizy projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 r.  

 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Krystyna Trygar odczytała projekt rocznego planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 r., przedstawiając w nim terminy przeprowadzenia kontroli  

w Urzędzie Gminy i w poszczególnych jednostkach organizacyjnych gminy. 
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Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod glosowanie projekt uchwały  

w sprawie  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 r. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych, Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 15. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył  zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Gminy Zarszyn na 2011 r.  

 

- Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy odczytali projekty planów pracy Komisji Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej, Komisji Polityki Społecznej i Komisji Rolnictwa 

Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska na 2011 r., które były przedmiotem ich opracowania na 

posiedzeniach Komisji. 

 

Nie zgłoszono propozycji zmian do w/w planów pracy.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn na 2011 r. Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

 

Ad. 16.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały  w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2011 r.  

Dodał, iż  Rada Gminy działa zgodnie z uchwalanym na każdy rok kalendarzowy planem pracy.  

Projekt planu pracy Rady został opracowany  i przesłany Radnym wraz z materiałami na sesję.   

Poprosił  o zgłaszanie ewentualnych nowych  propozycji.  

 

Nie zgłoszono dodatkowych propozycji zmian do projektu planu pracy Rady Gminy Zarszyn  

na 2011 r. 

 

- Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2011 r.  Uchwała  podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 17. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

-Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo Wojewody Podkarpackiego 

w sprawie wszczęcia postępowania zmierzającego do stwierdzenia nieważności Uchwały  

Nr XLIX/325/2010 z dnia 29 października 2010 r w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Odrzechowa. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że wszyscy Radni otrzymali 

sprawozdanie Wójta o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Zarszyn. 

 

- Radna Krystyna Trygar  zgłosiła zapytania w następujących sprawach : 

- jakie już zostały podjęte działania w kierunku  rozbiórki niezamieszkałego częściowo spalonego 

budynku w Posadzie Zarszyńskiej, który stwarza zagrożenia bezpieczeństwa publicznego 

mieszkańców, 
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-  czy istnieje szansa na przebudowę przystanku dla autobusów w Zarszynie, ponieważ 

przyjeżdżające w „jednym kierunku”  autobusy stwarzają zagrożenie dla pasażerów, 

- poprosiła o przybliżenie sytuacji związanej z prawdopodobną  likwidacją kursowania pociągów  

na naszym terenie, zamykaniem przystanków kolejowych itp., 

- zapytała Wójta, czy zna zagadnienie związane z likwidacją zakładu „Chłodnie Zgoda”w budynku 

dawnego „browaru” w Zarszynie, gdyż obawia się, że następny niezagospodarowany budynek 

popadnie w ruinę. 

 

- Radny Adam Malik poprosił Wójta o przybliżenie zagadnienia związanego z wymianą sieci 

wodociągowej z Sieniawy  i zapytał , czy Gmina Brzozów przekaże Gminie Zarszyn tę sieć  

bezpłatnie,  

- zapytał o wykorzystanie przyszkolnych obiektów sportowych po zajęciach lekcyjnych, 

- zapytał  jak sprawdza się zmiana systemu dowożenia młodzieży do gimnazjów na terenie gminy 

przez Firmę Veolia Transport O/w Sanoku , czy  z tego tyłu  powstały wymierne oszczędności. 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zabrał głos w następujących sprawach : 

-  poprosił Wójta o wyjaśnienie, co jest przyczyną, że w odległości 200 m od granicy gmin na 

terenie Bukowska powstają farmy wiatrakowe, zaś dla budowy w Odrzechowej  występują  

przeszkody  formalne ze strony Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Rzeszowie.Ponadto 

zapytał, czy istnieje jakaś szansa , że na terenie naszej gminy powstanie farma elektrowni 

wiatrowych,  

- zapytał, czy istnieją  plany związane z wodociągowaniem dalszych  miejscowości w gminie tj. wsi 

Pielnia, Odrzechowa i Nowosielce. 

- zapytał dlaczego wbrew wcześniejszym planom w projekcie  budowy oświetlenia hybrydowego 

nie uwzględniono drogi powiatowej w miejscowości Pielnia, 

- wnioskował o  podjęcie niezbędnych działań w kierunku ustawienia na drodze powiatowej 

z Jędruszkowiec do Pielni  ostrzegawczych znaków drogowych „uwaga zwierzęta dzikie”, 

- wnioskował także, by w niedalekiej przyszłości doprowadzić do stanu użytkowania drogę 

powiatową przez łączącą Pielnię z Nowosielcacmi. 

 

- Radny Krzysztof Bałut zapytał: 

-  czy z chwilą nastania wiosny zostaną odremontowane wiaty przystankowe  zlokalizowane  

w ciągu drogi krajowej  Nr 28 od  Posady Zarszyńskiej do Nowosielec, 

- wnioskował o  budowę  barierki ochronnej nad rzeką  Pielnica w Zarszynie w ciągu  ulicy Długiej 

w rejonie zakrętu występującego na odcinku od drogi krajowej w kierunku  do cmentarza. 

 

- Radny Wojciech Niemiec zapytał o możliwość wydłużenia czasokresu oświetlenia drogowego  

 z godziny 23,30 do 24,00, skracając o  pół godziny oświetlenie w godzinach rannych. 

 

- Radny Krzysztof Bałut  zaznaczył: ” najprawdopodobniej w najbliższym okresie czasu  zostanie 

przeprowadzony remont  trakcji kolejowej na naszym terenie” i poprosił,  aby tę sprawę na bieżąco 

monitorować , „bo Słowacy mogą wejść na te przewozy”. Zasygnalizował,  aby „przyglądnąć się na 

naszą korzyść tym mającym się odbywać remontom, sprawom  przekształceń liniowych 

i przewozowych na kolei”. 

 

Ad. 18. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 

 

- Bogusław Rakoczy - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska w Urzędzie Gminy Zarszyn odpowiedział w następujących sprawach: 
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-wystosowane zostało pismo do Powiatowego Nadzoru Budowlanego w Sanoku w sprawie   

przymuszenia właściciela  do rozbiórki zniszczonego w trakcie pożaru budynku w Posadzie 

Zarszyńskiej, jednakże  do tej pory nie ma odpowiedzi na to zgłoszenie, 

- utrzymanie właściwego stanu technicznego wiat przystankowych nie jest zadaniem gminy lecz 

przewoźników, niemniej jednak czynione będą  starania,  aby przystanki te zostały odnowione,  

- w sprawie  wybudowanie barierki ochronnej w Zarszynie nad rzeką  Pielnica  poinformował, że 

potrzeba  realizacji tego zadania zostanie zgłoszona do WZMiUW  w Sanoku, bowiem na 

wykonanie tego zadania niezbędne  jest opracowanie przez zarządcę  rzeki dokumentacji  

i  uzyskanie  pozwolenia na te budowę  ,  

- w sprawie zmiany  godzin włączania i wyłączania na terenie gminy oświetlenia drogowego 

zdecydowano, iż w  związku z często powtarzającymi się  tego typu wnioskami istnieje potrzeba 

zajęcia  stanowiska w tej sprawie przez  Komisję Finansów Budownictwa  i Gospodarki 

Komunalnej Rady Gminy. 

- Dyrektor ZEAS Pan Sebastian Bętkowski udzielając odpowiedzi na zapytania Radnego Malika  

o stopień wykorzystywania  przyszkolnych obiektów  sportowych po zajęciach lekcyjnych  

i funkcjonowanie dowozu młodzieży do Gimnazjum na terenie  przez Firmę „Veolia”Transport  

sp. z oo O/Sanok, poinformował, że  do podnoszonych  kwestii  ZEAS ustosunkuje się szczegółowo 

w formie pisemnej.  . 

 

 Na pozostałe zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej: 

- Radnej Krystynie Trygar odpowiedział, że przystanek  dla autobusów w Zarszynie został 

urządzony w trakcie przebudowy drogi krajowej Nr 28 i leży w gestii GDDKiA. 

Ponadto poinformował, że Polskie Koleje Państwowe Spółka Akcyjna Oddział Gospodarowania 

Nieruchomościami w Krakowie  jest skłonna w przyszłości odsprzedać gminie Zarszyn teren przy 

stacji PKP wykorzystywany częściowo jako przystanek  dla autobusów w Zarszynie. Obecnie 

zaproponowano zawarcie umowy dzierżawy w celu uzyskania tytułu prawnego na prowadzenie 

prac związanych z użytkowaniem tego terenu na potrzeby zatrzymywania się i postoju pojazdów 

komunikacji publicznej. Użytkowana nawierzchnia placu jest w bardzo złym stanie technicznym 

spowodowana ruchem podjeżdżających samochodów i wymaga pilnej naprawy. PKP nie ma 

podstaw do wykonywania tej naprawy i ponoszenia kosztów z tego tytułu. Wnioskowano o podjęcie 

niezbędnych działań w tym kierunku, gdyż PKP nie będzie ponosić  odpowiedzialności za 

ewentualne szkody powstałe w wyniku zdarzeń losowych.  

- Odnośnie dalszych losów Polskich Kolei Państwowych  na naszym terenie Wójt odpowiedział, 

że w w sprawie funkcjonowania linii kolejowych Jasło-Zagórz, Zagórz-Łupków i Zagórz -

Krościenko były prowadzone szeroko zakrojone debaty, spotkania,  które nie przyniosły 

oczekiwanych rezultatów  i najprawdopodobniej w obecnym kształcie  linia kolejowa biegnąca 

przez nasz teren może zostać  zlikwidowana. 

- Odnośnie prawdopodobnego zamiaru likwidacji obecnej  działalności Spółki „Jedwabne” 

w budynku „dawnego browaru” w Posadzie Zarszyńskiej Wójt stwierdził, iż sytuacja ta nie jest do 

końca  wyjaśniona. Jest wielu dłużników, wierzycieli działających tam wcześniej spółek, obecnie 

Komornik Sądowy przystąpił do opisu i oszacowania tej nieruchomości. 

 

- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział, że kontynuowane będą rozmowy  

z Burmistrzem Miasta Brzozowa  na temat bezpłatnego przejęcia przez Gminę Zarszyn  i Gminę 

Besko wodociągu z Sieniawy w celu przeprowadzenia jego remontu poprzez wprowadzenie do 

istniejącego rurociągu nowego rurociągu wykonanego z rury PE. Gmina Zarszyn może 

partycypować tylko w kosztach wyceny tego majątku, jako niezbędnej dla przyjęcia go na stan 

gminy. 
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- Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi Wójt Gminy odpowiedział,że : 

-  Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska  w Rzeszowie przeciwstawia się  budowie  na terenie 

Gminy Zarszyn farm wiatrakowych. 

- z chwilą ogłoszenia naboru wniosków  do RPO lub PROW złożony  zostanie jeden  wspólny 

o dofinansowanie budowy sieci wodociągowej  w Pielni, Odrzechowej i Nowosielcach; 

- odnośnie braku uwzględnienia w projekcie budowy oświetlenia hybrydowego w Pielni,  Wójt 

poinformował, że  Zarząd Dróg Powiatowych w Sanoku odmówił wyrażenia zgody na budowę tego 

typu oświetlenia w pasie drogi powiatowej w Pielni; 

- wniosek w sprawie ustawienia na drodze powiatowej relacji Jędruszkowce -Pielnia przesłany 

zostanie wg kompetencji do Zarządu Dróg Powiatowych w Sanoku, 

- odnośnie poprawy  stanu nawierzchni drogi powiatowej relacji Pielnia-Nowosielce Wójt 

odpowiedział, że bez wcześniejszego doprowadzenia tej drogi do stanu przejezdności przez  Powiat 

Sanocki , Gmina nie przejmie jej na swój majątek.  

W sprawie planów  budowy zbiornika retencyjnego w Pielni Wójt odpowiedział, że planuje odbycie 

spotkania roboczego w tej sprawie z nowym Dyrektorem PZMiUW w Rzeszowie. 

 

- Odnośnie czasu funkcjonowania  oświetlenia drogowego Wójt Gminy podjął decyzje i w toku 

sesji i polecił  Kierownikowi  Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska  wystosowanie pisma do Zakładu Energetycznego w sprawie przesunięcia  godzin 

działania oświetlenia na czas  w  porze wieczorowo  - nocnej do godziny 24.00, zaś rano od 5.30. 

 

- Odnośnie przeprowadzanych  przekształceń na PKP Wójt odpowiedział, że nadzór nad 

Przewozami Regionalnymi PKP sprawuje  Marszałek  Województwa, zaś Gmina  może jedynie 

monitorować sytuację na odcinku linii  na obszarze Gminy Zarszyn. Jednocześnie Wójt zaznaczył, 

że są to sprawy złożone, a  temat ten - chociaż nie  jest naszym zadaniem - na pewno będzie  na 

bieżąco monitorowany. . 

 

Ad. 13. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił piątą sesję Rady Gminy Zarszyn  w bieżącej kadencji 2010-2014  

za zamkniętą. 

 

 

 

Protokołowała:         Przewodniczący 

Irena Kasza       Rady Gminy Zarszyn 

        mgr Janusz Konieczny  

      


